
   16 квітня 2023 року №48                       Виходить з 04.09.2014 року                      

ПЕТР IВСЬКАГРОМАДА
Громада - це Ти

ЩОДО ОБ'ЄДНАННЯ ЗАКЛАДІВ ОСВІТИ
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У разі об’єднання буде одна юридична осо-
ба, що буде мати одну назву і два навчальні 
корпуси на території існуючих закладів. Оби-
два освітні корпуси продовжать функціону-
вати, надаючи освітні послуги відповідно до 
закріплених за ними територій обслуговуван-
ня. Колектив Новопетрівсь-
кої гімназії №1 продовжить 
працювати за адресою: с. 
Нові Петрівці, вул. Свято-По-
кровська, б. 52, а колектив 
Старопетрівського ліцею за 
адресою: с. Старі Петрівці, 
вул. Князя Святослава, б. 171. 
А Петрівська сільська рада 
продовжить проводить благо-
устрій обох закладів: вдоско-
налюється укриття, проводяться ремонтні ро-
боти санвузлів, осучаснюється освітній простір 
Старопетрівського ліцею, найближчим часом 
планується організувати учительський простір. 
У Новопетрівській гімназії №1 заплановано 
провести роботи з укріплення стін, облицю-
вання з термомодернізацією закладу, тривають 
підготовчі роботи з побудови укриття. Роботи 
заплановано завершити до початку нового на-
вчального року, а вже зараз іде набір учнів до 
перших класів освітніх установ, як і до решти 
закладів освіти громади.

У жителів нашої громади було чимало часу, 

щоб обговорити та обдумати питання: варто 
об’єднувати два навчальні заклади,  чи все за-
лишити так, як є зараз.

Відповідна робота по роз’ясненню причин, 
що призвели до пропозиції цього об’єднання 
закладів була проведена педагогічними колек-

тивами освітніх установ з батьками на бать-
ківських зборах кожного окремо взятого класу.

Названі вони були і на спільних загаль-
ношкільних зборах, що відбулись у будинку 
культури в Нових Петрівцях на початку бе-
резня, у соціальній мережі фейсбук було опу-
бліковано відео з цих зборів.

Хочемо перерахувати переваги від можли-
вого такого об’єднання.

Отож, згідно з вимогами чинного законо-
давства, а саме Закону України «Про повну 
загальну середню освіту» з 2027 року такий 
заклад середньої освіти, як ліцей, повинен 

мати не менше двох класів в старшій школі 
(10-12 клас) за трьома профілями навчання.

Державна освітня субвенція розраховуєть-
ся за формулою, яка розподіляє кошти від-
повідно до наповненості класів. Тобто, чим 
нижча наповнюваність класів у закладі, тим 

менше коштів от-
римує місцевий 
бюджет на її утри-
мання. Ця субвен-
ція покриває лише 
заробітну плату 
педагогічного пер-
соналу, громада за 
рахунок місцевого 
бюджету фінансує 
комунальні по-

слуги, утримання технічного персоналу, ма-
теріально-технічну базу тощо.

Розподіл освітньої субвенції покладається 
на Міністерство освіти і науки України та в 
цьому навчальному році наповненість класів 
нам була розрахована на рівні 20,3, що дало 
змогу покрити повністю заробітну плату пе-
дагогічних колективів наших закладів за ра-
хунок субвенції, а не залучати місцевий бюд-
жет, що дало можливість спрямувати кошти 
на інші необхідні для громади заходи. 

Враховуючи вищезазначене, з метою збе-
реження рівня нашої освітньої субвенції, в 

Новопетрівська гімназія №1 Старопетрівський ліцей 

Наприкінці травня у нас відбудеться громадське обговорення щодо реорганізації 
Новопетрівської гімназії № 1 шляхом приєднання до Старопетрівського ліцею. 
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класі кожного ліцею гро-
мади у 2027 році має бути 
не менше 20-21 учня, тобто 
нам потрібно мати загалом 
в двох десятих класах стар-
шої школи 42 учні.

Три профілі - це не про-
блема для нас з вами, а от 
мати в кожному класі стар-
шої школи щонайменше по 
21 учню виглядає не таким 
простим завданням.

Станом на сьогодні в 
Старопетрівському ліцеї в п’ятих класах на-
вчається 54 учні, в шостих класах 35 учнів, в 
сьомих 51. Протягом останніх років після дев’я-
того класу залишають ліцей та йдуть навчатись 
до інших закладів в середньому кожен третій 
учень (в 2022 році  зі школи вибуло 12 учнів, а 
залишились далі навчатись лише 16).

Якщо врахувати цю тенденцію і враховува-
ти, що третина учнів залишить ліцей, то жо-
ден з цих класів не набере в подальшому не-
обхідних 21-го учня, а в двох - 42.

Якщо в закладі не буде необхідної кількості 
учнів чи буде набрано лише один клас, то до-
ведеться понижувати  статус  ліцею до гімна-
зії. Це означає, що є велика ймовірність того, 
що в Старопетрівському ліцеї з 2027 року бу-
дуть відкриті лише 1-9 класи, а 10-12 класів не 
буде.

У Новопетрівській гімназії № 1 в п’ятих кла-
сах навчається 43 учні, в шостих класах - 26 
учнів, в сьомих - 28. Після 9-го класу всі учні 
залишали цей заклад, так як дев’ятий клас тут 
є останнім. Саме тому порахувати тенденцію 
скільки учнів залишились би тут в 10-тому 
класі ми не можемо, але можна взяти за осно-
ву статистику ліцею і вважати, що залишаться 
також до 70%.

Якщо врахувати всі ризики, у разі об’єднан-
ня учнів з цих двох закладів та з урахуванням 
того, що третина їх піде з освітніх установ 
після дев’ятого класу, ми матимемо наступну 
спільну перспективну мережу десятих класів: 
64 учні з сьогоднішніх п’ятикласників, 52 з 
шестикласників, 40 (не вистачало б 2 учні) з 
семикласників.

З вищенаведеного ми з вами бачимо: у разі 
об’єднання закладів у один ліцей, ми можемо 
мати фактично достатню необхідну норма-
тивну кількість учнів старших класів протя-
гом перших трьох років, що дозволяло б збе-
регти вищий статус ліцею, а не понижуватися 
до меншого - гімназії.

Позитивним для учнів сьогоднішнього ліцею 
є те, що статус закладу збережеться, а для учнів 
сьогоднішньої гімназії - можливість навчатись в 
закладі з вищим статусом.

Запитання, які виникають у батьків:
1)Чи доведеться учням Нових Петрівець 

з 1-9 класів їздити на навчання в Старі Пе-
трівці?

Ні. Вони продовжать навчатись в будівлі 
сьогоднішньої гімназії №1. У разі, якщо до 
початку нового навчального року у гімназії 
не буде збудовано укриття і військовий стан 
триватиме, то за рішенням батьків учні того 
чи іншого класу, будуть мати можливість 
навчатись в приміщенні Старопетрівського 
ліцею, але скоріш за все в другу зміну. Таке 
рішення дозволить більшій кількості учнів 
громади відвідувати очне навчання. При цьо-
му навчати учнів будуть їх вчителі з гімназії. 
Учні Новопетрівської гімназії №1 повернуть-
ся до власної будівлі одразу після завершення 
будівництва укриття.

Учні, що закінчать 9 клас гімназії, можуть 
продовжити навчатись в  10-12 класах у своє-
му приміщенні, якщо їх буде достатня кіль-
кість, щоб сформувати клас.

2) Як буде організовано підвезення, якщо 
батьки Нових Петрівець приймуть рішення, 

щоб діти їхнього класу на-
вчались у приміщенні ліцею 
в Старих Петрівцях?

Для забезпечення підве-
зення дітей сільська рада 
придбає для ліцею автобус. 
Є можливість, що в його 
придбанні нам допомо-
жуть благодійні організа-
ції, а в штат закладу буде 
введено посаду водія.

Об’єднання двох за-
кладів дозволить, у разі 

відсутності з певних причин профільного 
вчителя (наприклад, через хворобу), заміни-
ти його іншим викладачем з цієї дисципліни, 
а не робити заміну уроку, адже штат вчителів 
у великому закладі буде більшим.

Це по суті два з трьох аргументів. Третій - 
це те, що заклад отримає одного директора. 
На сьогодні претендент №1 - це Петровська 
Ольга Вікторівна, але в будь-якому випадку 
буде конкурс, за перебігом якого кожен мати-
ме можливість спостерігати. До конкурсу мо-
жуть, звичайно, з’явитись й інші претенденти 
на цю посаду.

Отож, наприкінці травня ми проведемо гро-
мадське обговорення цього питання в примі-
щенні будинку культури в Нових Петрівцях. 
Присутні зможуть поставити свої запитання 
та отримати на них відповіді.

Хочу звернути увагу на те, що участь в гро-
мадських слуханнях зможуть взяти виключно 
зареєстровані в селах нашої громади жителі. 
Тобто, якщо у вас реєстрація місця прожи-
вання в Гуті-Межигірській, Лютежі, Нових 
Петрівцях та Старих Петрівцях ласкаво про-
симо. З собою мати потрібно обов’язково па-
спорт для підтвердження місця реєстрації. 
Якщо ви проживаєте, наприклад, в Нових Пе-
трівцях чи Старих Петрівцях і ваша дитина 
навчається в Новопетрівській гімназії №1 чи 
Старопетрівському ліцеї, але зареєстровані 
ви в місті Вишгород чи Київ, вибачте, але вас 
до зали допущено не буде. Рішення буде прий-
нято зареєстрованими громадянами громади.

 
Радіон СТАРЕНЬКИЙ

ЩОДО ОБ'ЄДНАННЯ ЗАКЛАДІВ ОСВІТИ

Збори-обговорення  з приводу  об'єднанння закладів освіти

НАВЧАЙМОСЯ І РОЗВАЖАЙМОСЯ
Лише два місяці, як відкрив свої двері Цифровий освітній центр Петрівської громади, а охочих туди потрапити 

дітей стає все більше, адже там не лише цікаво і зручно навчатися в режимі "онлайн", а й можна цікаво провести 
свій час, відвідуючи різноманітні активності, що постійно проходять у Центрі. 

Це комфортний, безпечний і зручно об-
лаштований простір, який  має все, щоб ста-
ти новим центром гармонійного розвитку 
наших юних мешканців.  Зручні меблі, сучас-
на техніка (ноутбуки, планшети, проєктор), 
бібліотека сучасної цікавої літератури, дидак-
тичні та настільні ігри створюють умови  для 
забезпечення якісного доступу дітей до дис-
танційної освіти та активного дозвілля.

У Центрі можна:                                                                                                                                           
     - підключитись до дистанційного навчання;

- зробити домашнє завдання;
- долучитись до занять, гуртків, май-

стер-класів; 
- поспілкуватися з друзями; 
- отримати  відповіді на складні  питання та 

психологічну підтримку.

А головне, тут завжди панує атмосфера до-
брозичливості та безпеки. Це місце, де можна 
корисно провести свій вільний час із друзями 
та знайти нових, пограти в настільні ігри, пе-
реглянути разом фільми та мультики, взяти 
участь у пізнанні  навколишнього світу і про-
демонструвати свої таланти і знання.

Інформацію про розклад роботи Центру 
та  гуртків, занять, зустрічей, майстер-класів 
тощо, ми будемо анонсувати на нашому 
Telegram- каналі, приєднатись до якого мож-
на за посиланням або QR-кодом.

Центр  знаходиться за адресою: 
с. Старі Петрівці, вул. Князя Святослава, 

149, приміщення Старопетрівського будинку 
культури, 2-й поверх.

Графік роботи: з понеділка по п'ятницю
з 9:00 до 18:00 (13:00 -14:00  обідня перерва). 
Двері DLC відкриті для всіх дітей віком від 

6 до 18 років безкоштовно. 
Центр створений за підтримки Save the 

Children in Ukraine, ГО"Істок" та фінансується 
в рамках гуманітарної допомоги Європейсь-
кого Союзу.
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14 березня в День добровольців ми тепер щорічно вшановуємо хоробрих чоловіків і жінок, 
які стали на захист України.

Військові, медики, 
волонтери, аграрії, 
водії, вчителі – люди 
різних професій об'єд-
налися заради того, 
щоб боротися з росій-
ськими окупантами. З 
самого початку зброй-
ного конфлікту, разом 
зі збройними силами 
стояли добровольчі ба-
тальйони, які зуміли 
зупинити ворога. Сьо-
годні велика частина 
добровольців продов-
жує захищати Батьківщину вже 
у лавах української армії. Своїми 
героїчними вчинками та самовід-
даною службою вони постійно 
доводять, що нас не можливо пе-
ремогти.

Петрівська сільська рада про-
вела захід до Дня добровольця, в 

якому взяв участь генерал-лейте-
нант командувач Об’єднаних сил 
ЗСУ Сергій Наєв,  який вручив 
дванадцятьом військовим нагруд-
ні знаки "За службу та звитягу ІІІ 
ступеня" та разом з Радіоном Ста-
реньким, головою Вишгородської 

війської адміністрації 
Олексієм Данчи-
ним і командиром 
Петрівського ДФТГ 
Олександром Мо-
розом вручили по-
дяки і нагрудні зна-
ки «За заслуги перед 
Петрівською грома-

дою» нашим односельчанам 
з числа Петрівського ДФТГ.  

Також подяками були 
відзначені волонтери.

У своєму віталь-
ному слові голова 
подякував присут-
нім добровольцям за 
їхню безстрашність, 
готовність у важкий 
для країни час стати 
до оборони та долати 
будь-які перешкоди. 
Він побажав всім міцного здо-
ров’я, життєвої сили, залізної ви-
тримки та Перемоги!

Всього було нагороджено по-
над 100 осіб. Разом з тим зазна-
чаємо, що у списках тих, хто з 
перших днів війни тим чи іншим 
чином у нашій громаді залучений 
до боротьби з ворогом всього по-
над 1500 осіб. Цей список постій-
но поповнюється, адже до лав 

ЗСУ призивається все більше чо-
ловіків, зокрема з нашої громади 
– близько 400 осіб. Всі отримають 
нагороди, хтось – раніше, хтось – 
пізніше.

Тримаймося, бо нам ще всім 
разом святкувати Перемогу.

 
Слава Україні! Слава 

Українським Добровольцям!

Юлія МАКУХА

ВІДДАЛИ ЖИТТЯ ЗА УКРАЇНУ

12-14 березня ворог з с.Мощун вів 
жорсткий артилерійський обстріл, 
вкотре намагаючись прорвати оборо-
ну та просунутися у бік столиці через 
Гуту-Межигірську. У ці дні, на жаль, 
загинуло дуже багато військових ЗСУ 
- близько 60-ти. Деякі з них були похо-
вані на території Петрівської громади, 
зокрема 5-ро на кладовищі у с. Лютіж. 
Це Носатюк Олег Олегович 1986 р.н. 
з м. Харків, Євдокименко Олександр 
Миколайович 1987 р.н. та Логвиненко 
Володимир Олексійович 1970 р.н. - про-
живали у с.Синяк, Пархоменко Олександр 
Миколайович  1989 р.н. з с. Демидів та кия-
нин Кріпак Сергій Миколайович 1974 р.н.

Дружина одного з воїнів, що загинули, 
Олена з Демидова розповіла, що 26 лютого з 

їхньої родини пішли добровольцями у ЗСУ 
відразу троє - її чоловік (Пархоменко О.,  чо-
ловік сестри (Євдокименко О.) та вітчим чо-
ловіка (Логвиненко В.). Всі троє загинули, як 

значиться у документах, 13 березня. 
Інший вище згаданий військовий Носатюк 

Олег Олегович був сам з Харкова. Він також 
був похований у Лютежі, але після того, як 
знайшлася його рідня, 22 лютого цього року 
було проведено ексгумацію тіла та перепохо-
вано воїна у рідному місті.

Кріпак Сергій Миколайович проживав з 
дружиною у Києві, багато років працював у 
ТЦ «Епіцентр» - від самого його відкриття. 
Також пішов добровольцем до лав ЗСУ, як 
тільки почався наступ на Київ. Загинув у Мо-
щуні від ворожого снаряду. Був похований у 
Лютежі, бо сам звідси.

Всі ці чоловіки заслуговують на шану. 
Петрівський сільський голова Радіон Ста-

ренький спільно з працівниками сільської 
ради та рідними полеглих воїнів поклали 
квіти до могил. Хвилиною мовчання вшану-
вали пам’ять воїнів, які загинули рік тому, у 

березні 2022 року, захищаючи рідну 
Батьківщину та поховані на лютізь-
кому кладовищі. Пам’ять про них 
залишиться навіки. Низький уклін - 
вони наші герої!

Юлія МАКУХА

Березень минулого року був надскладним у Київській області. Русня не полишала спроб прорватися будь-якою 
ціною до Києва. Звичайно, ЗСУ та річка Ірпінь цьому всіляко протистояли, що ще більше розлючувало ворогів. 

Загиблі воїни були ріднею
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25 лютого у Храмі на честь Різдва Пресвятої 
Богородиці відбулася Соборна Божественна 
Літургія. Молебень за Україну, її народ і Вій-
сько наше. 

На запрошення настоятеля храму, про-
тоієрея Олега Петльовича до спільної мо-
литви долучилися: 

•благочинний Вишгородського району 
протоієрей Микола Іванців, який очолив 
службу;

•благочинний Святошинського і Го-
лосіївського району м. Києва протоієрей Ро-
ман Музика;

•настоятель храму Сорок мучеників Сева-
с т і й с ь к и х 
м. Києва 
протоієрей 
В а л е н т и н 
Мазур;

• н а м і с -
них Межи-
г і р с ь к о г о 
П р е о б р а -
женського 
монастиря 
а р х і м а н -
дрит Спи-
ридон;

•нас тоя-
тель храму 

Покрови Божої Матері с. Нові Петрівці про-
тоієрей Тарас Кобевка та клірик цього храму 
протоієрей Віктор Мамчур; 

•настоятель храму Божої Матері Старі Пе-
трівці протоієрей Василь Хомин;

•настоятель храму Різдва Пресвятої Бо-
городиці с. Гута Межигірська та клірик хра-
му на честь Різдва Пресвятої Богородиці с. 
Лютіж ієрей Олександр Коваль.

За спільним Богослужінням лунала молит-
ва за воїнів, які захищають незалежність та 
цілісність нашої Батьківщини України. Також 
поминали тих воїнів і захисників , які віддали 
своє життя за нас. 

У храмі молилась численна кількість па-
рафіян та гості нашого храму: депутат 
Київської обласної ради Ярослав Москален-
ко, Петрівський сільський голова Радіон Ста-
ренький, Димерський селищний голова Воло-
димир Підкурганний, староста сіл Лютіж та 
Гута-Межигірська Тамара Савенок.

Богослужіння закінчилось многоліттям.
28 лютого 2023 року відбулася ще одна ду-

ховна історична подія для с. Лютіж. Блажен-
ніший  митрополит Київський і всієї України 
Епіфаній завітав до нашого Храму на честь 
Різдва Пресвятої Богородиці.

 Нехай Господь Всемилостивий, чуючи наші 
молитви, принесе перемогу, мир та злагоду 
Україні!

Матеріал підготувала 
Світлана ТРОЩИН

ВЕРБНА НЕДІЛЯ
У всіх храмах Петрівської громади відбулася святкова служба напередодні ввечері та в неділю 9 квітня. 

Вербну неділю відзначають в шосту неділю 
Великого посту і останню неділю перед Ве-
ликоднем. Оскільки Великдень 2023 року 
православні віряни відзначають 16 квітня, то 
Вербна неділя – 9 квітня.

Ця свято називається "Вхід Господній у 
Єрусалим". Христос, перед тим як піти на 
хресні страждання, входив урочисто в Єру-
салим. Народ вітав його і як символ вітання 
люди стелили пальмове віття, яке в тій місце-
вості рано розпускається. 

У нас, в Україні, рано навесні розпускаєть-
ся верба. Тому на це свято люди приносять до 
храму святити саме вербові гілки. Потім ос-
вячену вербу віряни несуть до своїх домівок, 
дехто тримає її протягом року, вважаючи 
оберегом.



16 квiтня 2023 5ПЕТР IВСЬКАГРОМАДА
ДОБРОЧИННІСТЬ

Наприкінці лютого Петрівсь-
кий сільський голова Радіон 
Старенький спільно з депутатом 
Київської обласної ради Рома-
ном Буковським та підприємцем 
і меценатом Олександром При-
ходьком придбали та передали 
два автомобілі на схід країни для 
252 батальйону 112 бригади ЗСУ 
в якому несуть службу 40 війсь-
ковослужбовців з нашої громади. 

Також депутат Київської об-
ласної ради Ярослав Москаленко 
придбав авто і спільно з Радіоном 
Миколайовичем,  депутатом Пе-

трівської сільської ради Ігорем 
Шумським та заступником Вишго-
родського міського голови Ростис-
лавом Кириченком відвезли його  
в той самий батальйон нашим вій-
ськовим у зону бойових дій.

У сучасній війні авто на пе-
редовій не менш важливе, ніж 
зброя.

Тепер наші військові зможуть 
виконувати бойові завдання яко-
мога ефективніше, наближаючи 
нашу Перемогу.

Ми непереможні, коли разом!

ДОБРО ПЕРЕМОЖЕ ЗЛО
Зловісна війна увірвалася в наше з вами 

життя як ураган і все нищить на своєму шля-
ху. Повітряні тривоги вже для нас не є дико-
винкою, на жаль, і для наших дітей також. Ми 
навчилися жити в холоді, без електропоста-
чання без водопостачання і водовідведення 
в жорстких умовах війни. Але кожного разу, 
коли лунає повітряна тривога і ти бачиш на-
ших маленьких громадян України, які по-
спішають в укриття – ось тут серце просто 
розривається. Так, дитячий садок «Петрик» 
новозбудований, але ми, так, як і усі зовсім не 
були готові до 24 лютого 2022 року. Багато об-
ладнання та інвентаря для діяльності під час 
війни ми ще не встигли придбати.

Повітряні тривоги лунають у різні години 

доби, в обід також (на жаль), а дітки маленькі 
і природа бере своє, вони хочуть спатки. 

Нам дуже допомогла народний депутат 
Ольга Василевська-Смаглюк щодо потреби 
в ліжечках для нашого укриття, щоб наші 
діти мали змогу лягти і перепочити під час 
повітряної тривоги. Ми отримали 30 розкла-
дачок з ортопедичними матрацами, ковдра-
ми і подушками! Ми безмежно вдячні Ользі 
Михайлівні та усій її команді за розуміння, 
підтримку, величезну допомогу і за чудову, 
плідну співпрацю! Щиро віримо, що у нас по-
переду ще дуже багато планів, задумів, які ми 
спільно зможемо втілити.

Наталія Осадча
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З початком повномасштабного вторгнення 
росії тисячі волонтерів долучилися допомага-
ти нашим військовим і не тільки. У кожного, 
як то кажуть, свій фронт.  І кожен вносить 
свою частку у нашу спільну Перемогу, яку ми 
всі разом наближаємо щодня. 

Сьогодні хочемо згадати волонтерку Тетя-
ну Кузьмич, яка неймовірно допомагає Пе-
трівській громаді спільно з ГО «Ротарі Клуб 
Київ», де вона займає посаду скарбника. 
Rotary International – міжнародна організа-
ція, яка об’єднує лідерів світу задля реалізації 
гуманітарних проєктів. 

У той складний час, коли ми всі могли зали-
шитися у суцільній темряві, пані Тетяні вда-

лося роздобути 13 генераторів, чотири з яких 
було передано ЗСУ, а інші дев’ять розподілено 
за потребою між комунальними закладами та 
підприємствами Петрівської громади:

1 передано адмінбудівлі Петрівської сільсь-
кої ради у с. Лютіж;

2 – для укриття та котельні Старопетрівсь-
кого ліцею;

2 – для Петрівського ККП на очисні споруди; 
1 – для Добровольчого формування тери-

торіальної громади; 
1 – для Центру надання культурних послуг;
1 – для Новопетрівської дитячої школи ми-

стецтв;
1 – для Лютізького ліцею.
Це була суттєва допомога, адже була про-

блема з відсутністю електроенергії і генера-
тори були  потрібні для зігріву та нормаль-
ної діяльності закладів. Коли є енергія - є 
усе: тепло, світло, гаряча їжа та напої, подача 
води, зарядка ноутбуків та телефонів, розда-
ча хотспоту для зв‘язку тощо.

Але це перелічено ще не всі добрі справи 
пані Тетяни та ГО «Ротарі клуб Київ». Наш 
медзаклад отримав від них кардіограф, дефі-

брилятор, для добровольчого формування 
– аптечки та ліки. У перший день повномас-

штабного вторгнення пані Тетяна пожертву-
вала місцевим хлопцям з ЗСУ власний дрон 
DJI Phantom. Згодом місцеве добровольче 
формування отримало безпілотник Parrot 
Anafi американського виробництва. На ньо-
го зібрав кошти один з американських клубів 
«Ротарі». 

Суттєву допомогу від неї отримували і інші 
наші сусідні громади.

Ми впевнені, що й на цьому добро від Те-
тяни Кузьмич не завершиться, адже вона по-
стійно тримає руку на пульсі подій у країні 
та нашій громаді і готова завжди прийти на 
допомогу туди, де її потребують. 

Експонати виставки

Зима видалась в цьому році сприятливою 
до нас - без великих тривалих морозних днів 
та з малою кількістю снігу. Найголовніше, що 
завдячуючи нашим ППО ЗСУ, ворогу так і не 
вдалося реалізувати свій задум щодо повного 
блек-ауту та понурення нас в темряву та за-
мерзання.

•Одне з важливих питань, яке необхідно 
було вирішити цієї зими – це встановлення 

генераторів на свердловини, щоб під час три-
валого вимкнення електроенергії населення 
мало воду у кранах. На сьогоднішній день має-
мо три генератори для роботи водопроводів - 
по одному в с. Нові Петрівці, с. Старі Петрівці 
та с. Лютіж. Генератори знаходяться на коле-
сах і тому їх можна з легкістю перевозити з 
одного місця свердловин на інше. Минулому 
року ми планували придбати десять потуж-
них генераторів (електростанцій), але вдалось 
купити лише три, незабаром докупимо інші та 
встановимо фактично на кожному комплексі 
артезіанських свердловин. 

• На щастя, останнім часом проблеми з елек-
троенергією фактично відсутні. Проте дали 
про себе знати «дірки» у водопроводі Старих 
Петрівець. Їх за останній час довелося лата-
ти дуже багато і дуже часто. Це пов’язано із 
застарілістю водопровідної системи в цілому, 
і на сьогодні це найголовніша проблема для 
Старих Петрівець.

•Минулої сесії було виділено кошти на част-
кову заміну водопроводу на вул. Межигірсь-
кій у с. Старі Петрівці. 

•Продовжуючи тему водопроводів, хочу 

сказати, що наприкінці року розпочали і зараз 
ще продовжуємо заміну водозабірних вузлів у 
с. Лютіж на вул. Європейській (колишня То-
порикова) та вул. Цвілія. Коли роботи будуть 
закінчені – я детальніше прозвітую по них.  

•Замінено мотор у бюветі у с. Старі Петрівці. 
•Також здійснювали періодичний огляд 

криниць на території громади, у частині з них 
були відсутні відра, тому закупили та повіси-
ли нові. Цією водою з криниць можна кори-
стуватися виключно як технічною. 

•У зв'язку зі значним підняттям навесні 
ґрунтових вод КП "Благоустрій" проводить 
роботи з відкачування води на деяких вули-
цях с. Нові Петрівці. 

•Замінили побиті вікна під час російських 
обстрілів у Новопетрівській дитячій школі 
мистецтв. 

•З д і йс н юв а -
лося обрізання 
сухих та аварій-
но небезпечних 
дерев на тери-
торії громади. 
Всі відходи цих 
робіт викори-
стовуватимуться 
на опалювання 

комунальних закладів.  
•Згідно з графіком вивозилося сміття від 

населення. Зокрема продовжують вивозити 
роздільне сміття, тож по можливості  закли-
каю всіх відновити сортування.  

•Проводилися роботи з ямкового ремонту 
на вул. Захисників України (Ватутіна) у с. Нові 
Петрівці. 

•На території Лютізького ліцею встановле-
но автономну котельню.

•Відремонтовано дах у Новопетрівській гім-
назії №2.

•Здійснено ремонт зовнішньої каналізацій-
ної системи у дитячому садку «Пролісок» та 

сільській раді у с. Старі Петрівці. 
•Завершено перший етап ремонту укриття у 

Старопетрівському ліцеї. В цьому році роботу 
з поліпшення стану укриттів в Старопетрівсь-
кому та Лютізькому ліцеїв продовжимо. Одна 
з мам учнів Лютізького ліцею Альощенко Ма-
рина взялася художньо розмалювати стіни 
цього укриття, щоб діти почували себе затиш-
ніше. Дякую їй за це.

•Облаштовано укриття у Новопетрівській 
дитячій школі мистецтв. 

•Завдяки місцевому підприємцю Олексан-
дру Сагурі вдалося забезпечити теплою фор-
мою 60 учасників нашого добровольчого фор-
мування. Зручно, що вона подвійна і її можна 
використовувати як взимку, так і навесні.  

•Попри те, що роботи багато - намагаюся 
реагувати на зауваження жителів громади у 
соціальних мережах та вирішувати ті питан-
ня, які вас хвилюють.

•Працюємо разом для комфортнішого про-
живання у нашій громаді.

РОБОТИ У ГРОМАДІ

Будівництво каналізації 
в садочку "Пролісок"

Заміна водопроводу  
на вул. Європейській, 

с. Лютіж

Дробіння гілок,
с. Гута-Межигірська

Ремонт даху в 
Новопетрівській гімназії №2
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ІНОЗЕМНІ ГОСТІ
Лютізький ліцей відвідав один з телеканалів Канади та зробив відеорепортаж про те, 

як діти в Україні навчаються в умовах війни. 

Нещодавно до Лютізького ліцею завітала 
команда канадського CTV NEWS CHANNEL 
на чолі із журналістом Едріяном Гобріелем, 
щоб розповісти, в яких умовах працюють 
педагоги, навчаються діти в Україні під час 
воєнного стану, про що вони мріють, чому 
радіють, від чого засмучуються. А хочуть усі 
ПЕРЕМОГИ І МИРУ, чекають повернення 
батьків і братів, синів і доньок. Дякуємо на-
шим міжнародним партнерам, вклоняємося 
усьому прогресивному світу за допомогу, за 
підтримку, за захист нашого народу та Украї-
ни!

Ось вже пішов другий рік, як в Україні три-
ває розв'язана російською федерацією пов-
номасштабна війна. Російські ЗМІ в усьому 
світі повідомляють інформацію про те, що 
їхні "культурниє рєбята" воюють проти бан-
дерівців та нацистів. Але ми з вами знаємо 
правду.

Реалії інші: страждає мирне населення, 
об'єкти цивільної інфраструктури, а особ-
ливо лікарні, дитячі садочки, школи. Не з 
розповідей знаємо наслідки сумних відвіду-
вань навчальних закладів нашого Вишгород-

ського району окупантами: що не змогли 
вкрасти нівечили, ламали...

Куди не змогли прийти, надсилали 
"привіти" у вигляді снарядів. Рубцями 
від уламків російської зброї покрилися 
стіни Лютізького ліцею, а на території 
були сліди 8-ми "прильотів", 50 розбитих 
вікон, пробитий дах, пошкоджені транс-
форматор і котельня, вщент розбита го-
сподарська будівля... І хоч більшість із 
названого відновлено, а заклад працює 
офлайн, проте навчання переривається 
сигналами повітряної тривоги, усі учас-
ники освітнього процесу чекають спові-
щення про відбій в укритті. І яким гар-
ним воно б не було - не замінить світлого 
класу. Нам важко всім, а особливо дітям. 
Бо вони вразливіші, їхня психіка тільки 
формується. 

Але попри все ми вистоїмо, переможе-
мо, бо за нами правда. А світ повинен її 
знати. 

Інформація Лютізького ліцею

БИТВА ЗА КИЇВЩИНУ – ВИСТАВКА У БРЮССЕЛІ

Делегацію очолили Петрівський сільський 
голова Радіон Старенький, голова Вишго-
родської районної військової адміністрації 
Олексій Данчин та депутат Київської облас-
ної ради Роман Буковський. Їхньою головною 
місією було розповісти про події, які нині 
відбуваються в Україні, представити докази 

злочинів росії та завдяки сучасним цифровим 
технологіям показати масштаби руйнувань 
українських міст.

30 березня у Новопетрівському будинку 
культури відбулося відкриття цієї виставки.

На заході були присутні: Петрівський сіль-
ський голова Радіон Старенький, заступник 
голови Вишгородської районної державної 

адміністрації Павло Журба, начальник від-
ділу гуманітарного розвитку Вишгородської 
районної державної адміністрації Вікторія 
Добровольська, директор Національного му-
зею-заповідника «Битва за Київ у 1943 році» 
Владислав Альохін, керівники комунальних 
закладів громади, а також засновник проєк-
ту «Трансформація зброї» Sviatoslav Popovych, 
який надав зразки військових експонатів, пе-
ретворених в арт-об’єкти українськими мит-
цями.

Усі охочі змогли переглянути представлені 
на виставці фрагменти ворожої зброї та одя-
гу, які були надані директором Національного 
музею «Битва за Київ у 1943 році». Також до 
виставки входять фотографії зруйнованих бу-
дівель та споруд з нашої громади.

Крім експонатів, було представлено VR- му-

зей, наданий українським стартапом Aspichi. 
Це 3D-відео тур містами України з наслідка-
ми варварських дій росії. Він дозволяє вір-
туально побувати у зруйнованих росіянами 

українських містах та на власні очі побачити 
масштаби військових злочинів російської фе-

дерації проти України.

Детальніше про вистав-
ку у Брюсселі у наступному 
випуску газети.

Вікторія ЗАЙЧЕНКО

З 11 по 15 квітня представники з Петрівської громади презентували виставку «Битва за Київщину 2022: спротив 
народу та Збройних Сил України російському вторгненню» у будівлі Європарламенту в м. Брюссель. 

Експонати виставки

Виставка у Новопетрівському БК

Виставка у Новопетрівському БК

Презентація виставки у Новопетрівському БК

Виставка у Новопетрівському БК

Виставка у Новопетрівському БК
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З 2 по 9 квітня тривав чемпіонат України з боксу серед юніорів та 
юніорок, який проходив у м.Хмельницький.

Новопетрівчанка Лісова Дарина представляла Київську область у 
своїй вазі, здобувши перемогу у чемпіонаті Київщини. 

Дівчина показала високі результати, здобувши бронзову медаль. 
Вітаємо Дарину та її тренера Євгенія Пінчука.

Ми пишаємося нашими спортсменами, які гідно відстоювали честь 
не лише нашої громади, а й усієї Київської області. Бажаємо подаль-
ших успіхів та перемог на спортивній ниві. 

БРОНЗОВА ЧЕМПІОНКА

РІЧНИЦЯ ВІЙНИ

2 квітня 2022 року стало відомо, що упро-
довж доби Збройними силами України було 
визволено понад 30 населених пунктів у 
Київській області. Відтоді минув рік.

Працівники комунального закладу Петрівсь-
кої сільської ради «Центр культурних послуг» 
на чолі з директором Юлією Івановою відзна-
чили цю дату разом з жителями Гути-Межи-
гірської в сільському Гутамежигірському клубі. 
З промовою звернулися до присутніх: Голова 

Петрівської сільської територіальної громади 
Радіон Старенький, староста сіл Лютіж та Гу-
ти-Межигірської Тамара Савенок та лейтенант, 
заступник командира роти Андрій Дубовик.

У глибокій покорі та скорботі присутні вша-
нували загиблих синів і дочок України хвили-
ною мовчання.

Місто зустрічі обране не випадково, адже Гу-
та-Межигірська, яка була розстріляна, зруйно-
вана у перші дні війни, залишилась нескореною, 
а її незламними мешканцями будуть захоплюва-
тися нащадки. Вона стала справжнім форпостом 
незламного духу та сили Української Нації.

На заході лунали чарівні українські пісні, 
звучали вірші та сяяли щирі посмішки. І по-
при всі негаразди наш незламний, нескорений 
народ непохитно вірить у неминучу перемогу 
над ворогом! 

Оксана ГАНІНА

ЛІСАПЕТОМ, НАЧЕ ТАНКОМ
Наталія Фаліон спільно 

з народним  театром пісні 
"Лісапетний батальйон" 
приїхали з концертом 
до Петрівської грома-
ди. У цей непростий для 
України час веселі жін-
ки вирішили підтримати 
українців добрим, веселим 
словом і запальною музи-
кою. Але тих, хто захотів  
послухати запальних жі-
ночок виявилося так бага-
то, що довелося влаштува-
ти два концерти.  

Починали як аматорсь-
кий колектив з маленького 
села, а далі було підкорен-

ня найбільших концерт-
них майданчиків України. 
Їхній "Лісапетний ба-
тальйон" вже знають всі.

Поруч на одній сцені 
звичайна продавчиця з 
сільського магазину, мед-
сестра, домогосподарка, 
багатодітна мати, викла-
дач музики, завідувач-
ка клубом, вихователька 
дитячого садочка, 
бібліотекар.

 У кожній з цих 
веселих красунь ви 
обов’язково впізнає-
те себе або ж куму чи 
сусідку.

Кожна пісня – це коро-
тенька історія з реально-
го життя багатьох з нас, з 
долею іронії, перекрашена 
пікантним соусом гумору.

Частину коштів від кон-
церту колектив передасть 
на ЗСУ - тож присутні і 
відволіклися трохи від 
проблем і армії допомогли. 
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